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ELTE 

ELTE HÖK Küldöttgyűlés 

Tárgy: Szociális alelnök-jelölti program 

Tisztelt Küldöttgyűlés! 

Ezúton szeretnék pályázni az ELTE HÖK Szociális alelnöki posztjára. Úgy gondolom, 

hogy eddigi szociális és adminisztratív területeken szerzett tapasztalataim alkalmassá 

tesznek a pozíció betöltésére, és ezek segítségével érdemben hozzá tudnék járulni az 

ELTE Hallgatói Önkormányzatának munkájához. Korábbi Hallgatói Önkormányzatbeli 

pozícióim során sokat foglalkoztam a hallgatók szociális ügyeivel, már a munkám 

kezdete óta érdekel ez a terület és folyamatosan aktívan részt veszek az ehhez 

kapcsolódó feladatok ellátásában. Mindig is foglalkoztatott az átfogó, rendszerszintű 

problémák megoldása, és úgy érzem, ebben a pozícióban az évek során felmerült 

ötleteimet lenne alkalmam megvalósítani. Célom, hogy a szociális támogatások 

rendszere minél igazságosabb és hallgatóközpontúbb legyen, hiszen a hallgatók 

jelentős részének nyújtanak ezek nagy segítséget a mindennapi egyetemi életben.  

 

Kelt: Berlin, 2025. 06. 11. 

Tisztelettel: 

 Bedővári Véda Anna s.k. 

 E3SHP4 
 bedovariveda@student.elte.hu 

Bemutatkozás 

Bedővári Véda Anna vagyok, az ELTE BTK negyedéves angol-német osztatlan 

tanárszakos hallgatója. Hallgatói érdekképviselői munkámat 2022 tavaszán kezdtem, 

amikor is az ELTE BTK HÖK-ön belül megválasztottak az Angol-Amerikai Intézeti 
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Képviselet tagjának. Először szociális és tanárképzési referensként kezdtem meg a 

munkámat, majd később már csak a szociális referensi pozíciót töltöttem be, mivel azt 

sokkal inkább a magaménak éreztem.  

Emellett 2022 novemberétől titkársági tagnak is felkértek, amely pozíciót boldogan 

vállaltam el, és bő 2 évig lelkesen töltöttem be. Titkársági tagként lehetőségem nyílt 

belelátni a kari Hallgatói Önkormányzat adminisztratív ügyeibe, sokat dolgoztam 

hivatalos dokumentumokkal, illetve nyitvatartási időben személyesen igyekeztem a 

hozzánk forduló hallgatók problémáira megoldást találni. A titkársági munkának 

elengedhetetlen része volt a hallgatókkal való személyes, valamint e-mailben történő 

kommunikáció, amiben úgy érzem rengeteget fejlődtem és tapasztaltam ez alatt az 

idő alatt.  

Rendszeres szociális támogatási kérvényeket szintén 2022 ősze óta bírálok, így 

összesen 6 alkalommal voltam a bírálói csapat tagja. Úgy gondolom, hogy ennyi idő 

alatt volt lehetőségem alaposan megismerni a szociális támogatások világát, tanúja 

voltam több kisebb-nagyobb változtatásnak, ráláthattam a rendszer pozitívumaira és 

hiányosságaira is. Megtapasztaltam, hogy mennyire sok múlik egy jó csapaton és egy 

jó vezetőn, hiszen ennyi bírálási időszak alatt nagyon sok emberrel kellett együtt 

dolgoznom, és több különböző stílusú vezetőhöz kellett alkalmazkodnom.  

A pontos és precíz munkavégzés mindig is jellemző volt rám, a korábban említett 

feladatok során pedig rengeteget fejlődtek a kommunikációs képességeim és a 

teherbírásom. Úgy gondolom, hogy ezek mind elengedhetetlenek a szociális alelnöki 

poszt betöltéséhez. Mindezek mellett talán a legfontosabb ezen a területen a szociális 

érzékenység, hiszen habár a munka jelentős része adminisztratív jellegű, fontos 

kiemelni, hogy itt az egyes hallgatók szociális helyzetéről van szó, amit nehéz 

státuszokra és számokra leegyszerűsíteni, hiszen minden élethelyzet egyedi. Ezt 

megválasztásom esetén igyekszem majd a munkám során mindig a szemem előtt 

tartani. 
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Egységesség 

Első programpontom a karok közötti egységesség erősítése a szociális 

támogatások tekintetében. Több évnyi bírálásom alatt sokszor éreztem azt− 

különösen egy-egy változtatás bevezetése után− hogy nem konzisztensen lettek 

elbírálva pályázatok, különbségek voltak az egyes karokon született döntések között. 

Ezt rendkívül problémásnak tartom, mivel meggyőződésem, hogy az egyetem 

hallgatójaként mindenkinek ugyanolyan lehetőségeket kell biztosítani, attól 

függetlenül, hogy ki melyik karhoz tartozik. Ennek érdekében szeretnék létrehozni egy 

dokumentumot, amelyben rögzítésre kerülne minden problémás eset, és az is, hogy 

hogy jártunk el az adott ügyben. Ez a dokumentum minden kari szociális elnök 

számára hozzáférhető lenne, vissza lehetne keresni benne korábbi eseteket, illetve 

folyamatosan bővülne, így egy, a későbbi tisztségviselők számára is hasznos, közös 

tudástárat hoznánk létre. Szerintem ez nagyban megkönnyítené és hatékonyabbá 

tenné a bírálói munkát, hiszen nem kellene ugyanolyan ügyeket többször átbeszélni, 

mert írásos nyoma lenne a korábban meghozott döntésnek. Ez azt a problémát is 

segítene áthidalni, hogy bizonyos esetekben egymást követő pályázási időszakokban 

eltérő döntés született, így előfordulhatott, hogy egy hallgató az őszi félévben kapott 

az adott dokumentummal igazolt státuszára támogatást, míg a tavaszi félévben már 

nem. 

Szintén az egységesség ponthoz tartozik a külhoni hallgatók hivatalos 

dokumentumainak kérdésköre. Nyilvánvalóan más országokban máshogy működnek 

a hivatalok, máshogy kinéző, más elnevezésű dokumentumokat állítanak ki, amelyeket 

időnként nehéz a pályázati kiírásban meghatározottakkal összeegyeztetni. Úgy 

gondolom, hasznos lenne az adott országok gyakran előforduló hivatalos 

dokumentumait összegyűjteni és átbeszélni, hogy mi melyik státusz igazolására lehet 

alkalmas. Később ezekből készülhetne akár egy melléklet a pályázati kiíráshoz, ahol a 

hallgatók is elérhetnék ezeket a mintadokumentumokat, ezzel a külhoni hallgatók 

pályázása is egyszerűbbé válna. 
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Tájékoztatás 

Második programpontom szorosan összefügg az elsővel, fontosnak tartom, hogy 

az egyes karokon a hallgatók ugyanolyan mértékben legyenek tájékoztatva a szociális 

támogatási lehetőségekről.  Ehhez szeretnék egységes stratégiát és dokumentumokat 

kidolgozni a kari szociális elnökök segítségével. Ennek a projektnek az 

eredményeképp létrejönne egy hosszú távú, átfogó tájékoztatási terv, amelyet a 

későbbi tisztségviselők is tudnának használni. Ezalatt gondolok többek között egy 

egységes, gólyatáborokban és orientációs napokon tartott tájékoztatóra, hiszen ezek 

azok az alkalmak, amikor a hallgatók először hallanak a szociális alapú támogatásokról, 

így fontos, hogy pontos és részletes információkat adjunk át nekik. Ezen felül 

szeretnék a rendszeres szociális támogatás pályázási időszakai előtt az összes 

hallgató számára tartott tájékoztatókat is szervezni, illetve online elérhető, a pályázást 

segítő anyagokat is készíteni a hallgatók számára. Meggyőződésem, hogy megfelelő 

tájékoztatással a legtöbb hiba könnyen kiküszöbölhető, így a pályázók és a bírálók 

munkája is egyszerűbb és hatékonyabb lehetne. Ehhez viszont az kell, hogy a 

kommunikáció is hatékonyabban folyjon az EHÖK, valamint a részönkormányzatok 

között. Ennek fontos eleme a munka koordinálása, amelyet megválasztásom esetén 

lelkesen fogok a kezembe venni. 

Felkészítés, továbbképzés 

Bírálói munkám során gyakran ütköztem abba a problémába, hogy bizonyos 

dokumentumok értelmezéséhez nem rendelkezünk elegendő szakmai tudással. Az 

egyik ilyen gyakran előforduló dokumentum a vállalkozói státuszok igazolásához 

szükséges NAV által kiállított igazolás. Az ilyen igazolásokon szereplő különböző 

összegek gyakran nagy fejtörést okoznak a bírálók számára, amely egyrészt 

hosszadalmasabbá teszi a pályázat elbírálását, másrészt a pályázók egy főre jutó 

jövedelmének kiszámításánál egy helytelen számolás sok pont elvesztését 

eredményezheti. Ennek a problémának a megoldására azt az egy lehetőséget látom, 

hogy külsős előadót hívjunk meg egy továbbképzési alkalomra (például EHÖK 
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vezetőképző), aki segít tisztázni az ilyen dokumentumokon található fogalmakat és 

összegeket. Ha ezt az alkalmat a kari szociális elnökök hasznosnak találják, akkor 

természetesen igény szerint egyéb témákban is szorgalmaznám a szakértő vendégek 

meghívását a jövőben. 

Mentális betegségek 

Az utóbbi időben egyre gyakrabban kerül elő a mentális betegségek témaköre, 

hiszen ezekre a BNO táblázat alapján nagyon kevés pontot kapnak a pályázók, holott 

ezek ugyanúgy súlyos kiadásokat jelentenek a hallgatók számára. Tudom, hogy ez 

korábban is megjelent már a pozícióra pályázók programjában, azonban a BNO 

táblázat megváltoztatása egy hosszadalmasabb és bonyolultabb jogi utánajárást 

igénylő folyamat, így elsősorban nem erre szeretnék fókuszálni. Problémásnak 

találom, hogy a rendszeres pszichológushoz járás költségeit nem fogadjuk el jelenleg 

egészségügyi kiadásnak, pedig a mentális egészség az egyetemi tanulmányok 

szempontjából is nagyon fontos, így mindenképpen újításokra lenne szükség ilyen 

téren. Bár látom ennek a kezdeményezésnek a buktatóit, mégis igazságtalannak 

tartom, hogy a visszaélésektől való félelem okán olyan hallgatók se jussanak 

támogatáshoz, akiknek valóban szüksége lenne rá. Hosszabb távú céljaim közt fog 

szerepelni tehát egy minél igazságosabb rendszer kidolgozása a hallgatók mentális 

betegségek okán felmerülő anyagi terheinek csökkentésére. 

Öneltartó státusz újragondolása 

Tapasztalatom szerint az öneltartó státusz az egyik legbonyolultabban igazolható 

státusz a jelenlegi rendszeres szociális támogatási kiírásban. Rengetegszer 

találkoztam én is olyan esetekkel, hogy a hallgató végül nem kapta meg a támogatást, 

mivel nem sikerült a pályázati kiírásnak megfelelően minden dokumentumot 

beszereznie. Jelenlegi formájában ez a státusz nem vonzó a hallgatók számára, holott 

nagyon sokan élnek ennek megfelelő élethelyzetben. Szeretném a státuszt átfogóan 

megreformálni és több segédanyagot, mintadokumentumokat a hallgatók számára 



  Eötvös Loránd Tudományegyetem 
  Egyetemi Hallgatói Önkormányzat 

 

Tisztújítás 2025/26 
Bedővári Véda Anna – Szociális 

alelnök-jelölt 

 

  

elérhetővé tenni, hogy kevésbé legyen bonyolult ennek a státusznak az igazolása. Az 

egyik tervem ezzel kapcsolatban a maximálisan igazolható hónapok csökkentése a 

pályázati kiírásban, mivel a jelenlegi leigazolandó maximum 12 hónap mind pályázói, 

mind bírálói ügyintézés szempontjából megterhelő. 

 


